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Zápis č. 19/2010 z 19. jednání  AS FEK ZČU v Plzni  
ze dne 29. 9. 2010 

 

Přítomní senátoři: Bc. Pavla Boháčová, Ing. Josef Červený, Ph.D, PhDr. Věra Dvořáková, Ing. 
Venuše Fišerová, Dr. Ing. Jiří Hofman, Ing. Hana Kunešová, Ing. Michaela Horová, Ph.D, Bc. 
Lukáš Lev, Zuzana Malá, Ing. Bohuslav Šimek, Mgr. Radka Štruncová, Ing. Jan Tlučhoř, Daniel 
Vajda 

Omluvení senátoři: Bc. Lucie Elhotová, Mikuláš Gangur, Ph.D, PhDr. Čestmír Jarý, Ing. Andrea 
Žejdlová 

Přítomní hosté: doc. PaedDr. Ludvík Eger, doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný, doc. Ing. Emil Vacík, 
Ph.D.  

 
Přítomno: 12 senátorů (ne však po celou dobu jednání). AS FEK byl po celou dobu jednání 
pléna usnášeníschopný.      
 
PROGRAM: 
 

1. Schválení programu 19. jednání AS FEK 

2. Zpráva o hospodaření FEK ZČU v Plzni za období leden až srpen 2010  

3. Přerozdělení finančních zdrojů v souvislosti s restrukturalizací kateder FEK 

4. Vyhláška děkana FEK ZČU o přijímání ke studiu na FEK ZČU V Plzni   

pro akademický rok 2011/2012 

5. Výroční zpráva FEK ZČU za rok 2009 

6. Změny ve složení AS FEK a volba předsedy AS FEK  

7. Informace o přípravě řádných voleb do AS FEK  

8. Informace o navržených kandidátech na rektora ZČU  

9. Informace ze Studentské komory AS FEK 

10. Různé 

Předsedkyně AS FEK Ing. Kunešová přivítala přítomné senátory a hosty. V úvodu jednání byli 
určeni skrutátoři pro 19. jednání AS FEK – Ing. Jan Tlučhoř a Bc. Pavla Boháčová. 
 
Děkan FEK doc. Plevný uvedl, že dle domluvy s proděkanem Vackem navrhuje  z programu 19. 
jednání AS FEK stáhnout bod č. 5 „Výroční zpráva FEK ZČU za rok 2009“, která obsahuje 
zastaralou terminologii. Výroční zpráva bude přepracována a zaslána senátorům elektronicky. 
Případná diskuze může proběhnout formou videokonference.  
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Děkan FEK doc. Plevný navrhl zařadit do programu jednání místo výše uvedeného bodu č.5 
„Návrh na obsazení místa proděkana pro studijní záležitosti – místo Plzeň“.     
 
Ad 1) Schválení upraveného bodu programu 19. jednání AS FEK 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje upravený program 19. jednání AS FEK. 

Přítomno:  10 členů AS FEK 

Hlasování: 10 pro, 0 proti, zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 2) Zpráva o hospodaření FEK ZČU v Plzni za období leden až srpen 2010  

Tajemnice AS FEK Ing. Fišerová seznámila senátory s výší čerpání dotace ve vzdělávací činnosti 
za období leden až srpen 2010. KEF - vykazuje kladný hospodářský výsledek, KMO – 
restrukturalizace kateder FEK se této katedry dotkne minimálně a to přesunem 2 akademických 
pracovníků, KMO převádí kladný hospodářský výsledek z roku 2009, KJA – nabízí nově placené 
jazykové kurzy, které částečně pokryjí velkou rozpočtovou ztrátu, KIP – hospodaří s hlubokou 
ztrátou, která bude kryta vlastními silami z projektu na něž bude převedeno 6 zaměstnanců této 
katedry, KSO – došlo ke snížení stavu zaměstnanců v průběhu května a července 2010. Japonská 
ekonomická studia hospodaří úsporně, Fond aktivit na podporu rozvoje publikační činnosti ve 
výši 933 000 Kč byl čerpán minimálně, doběhne čerpání spoluúčasti na grantech FRVŠ. Za 
středisko CECEV byly prezentovány mzdové náklady za pracovníky, v průběhu září nabíhají 
tržby za jazykové kurzy. DFEK – vykazuje kladný hospodářský výsledek ve vlastních příjmech ve 
výši 888 000 Kč. Z těchto údajů bude vycházeno pro přerozdělení finančních zdrojů v souvislosti 
s restrukturalizací kateder FEK. 
 
Děkan FEK doc. Plevný doplnil, že na katedrách proběhly úpravy úvazků a úspory se tedy ještě 
zvýší. Dále připomenul, že placenými kurzy na KJA nastane výpadek ve studentokreditech pro 
rok 2011. Zopakoval, že na DFEK je vytvořena rezerva ve výši 933 000 Kč, jejíž užití je upraveno 
motivační vyhláškou děkana, malá část této rezervy již byla čerpána. Zároveň vyjádřil politování 
nad žalostným stavem odměn, které budou moci být vyplacené za publikační a projektovou 
činnost, kdy žádná katedra zatím nedosáhla na avizované odměny. Pokud se tyto finance 
nerozdělí, převedou se do dalšího roku, nebudou vypláceny odměny a dojde ke snižování tarifů.   
Pro letošní rok se očekává, že fakulta bude hospodařit s rezervou ve výši 1-1,5 miliónu korun,  
která bude převedena do roku 2011. Na jednání AS ZČU dne 29. 9. 2010 bude projednáván i 
požadavek MŠMT, které zasáhlo univerzitám do již přidělených finančních prostředků pro rok 
2010. ZČU musí odvést částku ve výši 12 miliónu korun, o něž se nejspíše podělí jednotlivé 
fakulty ZČU (za FEK bude odvedeno odhadem 350 000 až 600 000 Kč). Katastrofální 
hospodaření vykazuje Fakulta pedagogická, která je ve ztrátě 15 miliónů korun. Bohužel 
nedochází k jasným dohodám řešení tohoto problému mezi senátem a vedením fakulty, což se 
může dotknout i celé ZČU. 
 
Na jednání AS FEK se dostavil senátor Vajda. 
 
Senátor Šimek se na základě výsledků hospodaření DFEK dotázal, zda je v pořádku výše položky 
silniční daň a zda jsou zpoplatněné jazykové kurzy, které nabízí KJA akreditovány (odvod DPH)? 
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Usnesení:  

AS FEK bere na vědomí Zprávu o hospodaření FEK ZČU za období leden až srpen 2010. 

Přítomno:  11 členů AS FEK 

Hlasování: 10 pro, 0 proti, zdrželi se 1 – Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 3) Přerozdělení finančních zdrojů v souvislosti s restrukturalizací kateder FEK 

Děkan FEK doc. Plevný uvedl, že od 1. 9. 2010 vznikly na FEK nové subjekty z hlediska názvu a 
struktury a vznikl tak současně požadavek na přerozdělení finančních zdrojů. 
 
Tajemnice FEK Ing. Fišerová seznámila senátory s filosofií přerozdělení finančních zdrojů, 
jejichž východiskem byly studentokredity a následné vyčíslení zdrojů připadající na nově vzniklé 
katedry. Ing. Kotouč byl požádán o vygenerování sestavy obsahující podíl studentokreditů za 
jednotlivé předměty. Poté tajemnice FEK Ing. Fišerová komentovala jednotlivé převody a 
celkové zdroje se kterými budou hospodařit nově vzniklé katedry a dotázala se, zda mají senátoři 
k tomuto způsobu přerozdělení náměty či připomínky. Následně k tomuto bodu proběhla mezi 
senátory diskuze.   
 
Usnesení:  

AS FEK bere na vědomí zprávu o přerozdělení finančních zdrojů v souvislosti 
s restrukturalizací kateder FEK. 

Přítomno:  12 členů AS FEK 

Hlasování: 11 pro, 0 proti, zdrželi se 1 – Usnesení bylo přijato. 

Senátor Červený se omluvil z dalšího jednání AS FEK z důvodu výuky. 

Ad 4) Vyhláška děkana FEK ZČU o přijímání ke studiu na FEK ZČU V Plzni   
pro akademický rok 2011/2012 

Děkan FEK doc. Plevný představil podstatné změny ve Vyhlášce děkana FEK ZČU o přijímání ke 
studiu na FEK ZČU V Plzni pro akademický rok 2011/2012. Došlo ke změkčení podmínek pro 
přijetí bez konání přijímací zkoušky. Bez přijímací zkoušky budou na FEK ZČU v Plzni přijímáni 
absolventi gymnázií a obchodních akademií, kteří ukončili střední školu s prospěchem do 2,50 a 
absolventi ostatních středních škol, kteří ukončili střední školu s prospěchem do 2,00. Pro 
uchazeče, kteří nesplňují podmínky pro přijetí bez přijímací zkoušky bude přijímací zkoušky na 
bakalářském stupni zajišťovat společnost Scio s.r.o. a to formou Národní srovnávací zkoušky. 
 
Děkan FEK doc. Plevný zdůvodni, že touto změnou odpadne na FEK ZČU zátěž spojená 
s organizací vlastního přijímacího řízení, údajně se toto promítne i do většího počtu přihlášek, 
uchazeči mohou skládat Národní srovnávací zkoušky na řadě míst v ČR i SR. K tomuto bodu 
proběhla následně mezi senátory diskuze.  
 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje Vyhlášku děkana FEK ZČU o přijímání ke studiu na FEK ZČU V Plzni   
pro akademický rok 2011/2012. 

Přítomno:  11 členů AS FEK 

Hlasování: 11 pro, 0 proti, zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 
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Ad 5) Návrh na obsazení místa proděkana pro studijní záležitosti – místo Plzeň   
Děkan FEK doc. Plevný navrhl v souladu s článkem 7, Statutu FEK ZČU v Plzni, obsadit místo 
proděkana pro studijní záležitosti pro místo Plzeň. Praxe ukázala, že je vhodné mít plzeňského 
proděkana (restrukturalizace kateder, procesy na ZČU, ECTS, nové studijní plány). Na post 
proděkanky navrhl Ing. Hanu Kunešovou, která bude na stejné pozici jako proděkan pro studium 
pro místo Cheb, doc. PaedDr. Ludvík Eger. V oblasti finančního ohodnocení došlo ke snížení 
příplatku u doc. Egera a zároveň za snížení příplatku Ing. Kunešové za vedení CECEV.  

Senátorky Štruncová, Boháčová a Dvořáková podpořily jmenování Ing. Kunešové do funkce 
proděkanky pro studijní záležitosti pro místo Plzeň. 

Usnesení: 

AS FEK bere na vědomí záměr děkana FEK na obsazení funkce proděkana pro studijní 
záležitosti - místo Plzeň. 

Přítomno:  10 členů AS FEK 

Hlasování: 9 pro, 0 proti, zdrželi se 1 - Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 6) Změny ve složení AS FEK a volba předsedy AS FEK  

Předsedkyně AS FEK Ing. Kunešová přivítala na 19. jednání AS FEK nové senátory.  Dle 
výsledkové listiny se stal senátorem Dr. Ing. Jiří Hofman, kterému vznikl mandát k 1. 7. 2010 po 
odchodu Ing. Kopka. Ing. Michaela Horová, Ph.D se stane senátorkou po odstoupení předsedkyně 
AS FEK Ing. Kunešové. Předsedkyně dále přečetla mail, který obdržela od senátora Jarého, ve 
kterém sděluje, že se nebude již účastnit jednání AS FEK. Dr. Jarý navrhuje řešení této situace 
buď složením mandátu, či jeho nepřítomnost bude omluvena, případně bude veden jako 
nepřítomen bez omluvy. Po dohodě se senátory bylo domluveno, že toto rozhodnutí záleží na dr. 
Jarém.  

V rámci tohoto bodu se předsedkyně AS FEK Ing. Kunešová písemně vzdala svého mandátu v AS 
FEK z důvodu neslučitelnosti funkcí, která nastane ke dni 1. 10. 2010 jejím nástupem do funkce 
proděkanky pro studijní záležitosti v plzeňské části FEK ZČU v Plzni. Ing. Kunešová poděkovala 
všem členům AS FEK za dosavadní spolupráci a informovala, že dalších jednání AS FEK se 
zúčastní jako host.  

Vedení jednání AS FEK po odstoupení Ing. Kunešové převzala jako člen předsednictva AS FEK 
senátorka Štruncová,  která vyzvala senátory k podávání návrhů na obsazení funkce předsedy AS 
FEK a informovala o postupu při volbě předsedy AS FEK. 

Tajemnice FEK Ing. Fišerová navrhla na post předsedkyně AS FEK PhDr. Věru Dvořákovou, 
která již pracuje taktéž pro AS ZČU.  

Do volební komise byly jmenovány – Ing. Venuše Fišerová, Mgr. Radka Štruncová a Bc. Pavla 
Boháčová. Bylo rozdáno 10 hlasovacích lístků, volba proběhla tajně. 
 

Usnesení: 

AS FEK navrhuje na post předsedkyně AS FEK ZČU v Plzni PhDr. Věru Dvořákovou.  

Přítomno:  10 členů AS FEK 

Hlasování: 9 pro, 0 proti, zdrželi se 1 - Usnesení bylo přijato. 
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Ad 7) Informace o přípravě řádných voleb do AS FEK  

Tajemnice FEK Ing. Fišerová informovala o schůzi volební komise, dle slov jejího předsedy byly 
studentům a vyučujícím FEK rozeslány hromadné maily. Zpráva z jednání volební komise bude 
zaslána na vědomí senátorům AS FEK. Kompletní informace o termínech a průběhu řádných 
voleb do AS FEK jsou zveřejněny na webu AS FEK.  

Ad 8) Informace o navržených kandidátech na rektora ZČU  

Děkan FEK doc. Plevný informoval o navržených kandidátech na rektora ZČU, k tomuto bodu 
proběhla diskuze. 

 

Ad 9) Informace ze Studentské komory AS FEK 

Senátorka Boháčová informovala, že Studentská komora AS FEK je již od začátku září 2010 
v plném počtu. Místopředsedkyní se nově stala Zuzana Malá, která působí taktéž v AS ZČU. 
Cílem studentské komory je dostat působení a činnost Studentské komory AS FEK více do 
povědomí studentů. Byla vytvořena stránka na Facebooku, došlo k oživení a aktualizaci 
webových stránek, byl sestaven newsletter, který podává informace o aktivitách na FEK a na 
ZČU.  

 

Ad 10) Různé 

Děkan FEK doc. Plevný informoval o aktualizaci vyhlášky o stipendiích. Byla navýšena 
prospěchová stipendia (téměř dvojnásobně) a došlo také k rozšíření pásma pro získání nejnižšího 
stipendia. Ve stipendijním fondu je dostatek finančních prostředků. 
 
Ing. Kunešová informovala o představení kandidátů na rektora, které proběhne dne 20. 10. 2010 
od 16h v aule ve Veleslavínově ulici. 
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SCHVÁLENÁ USNESENÍ z 19. jednání AS FEK ZČU v Plzni ze dne 29. 9. 2010 

 
 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje upravený program 19. jednání AS FEK. 

Přítomno:  10 členů AS FEK 

Hlasování: 10 pro, 0 proti, zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení:  

AS FEK bere na vědomí Zprávu o hospodaření FEK ZČU za období leden až srpen 2010. 

Přítomno:  11 členů AS FEK 

Hlasování: 10 pro, 0 proti, zdrželi se 1 – Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení:  

AS FEK bere na vědomí zprávu o přerozdělení finančních zdrojů v souvislosti 
s restrukturalizací kateder FEK. 

Přítomno:  12 členů AS FEK 

Hlasování: 11 pro, 0 proti, zdrželi se 1 – Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje Vyhlášku děkana FEK ZČU o přijímání ke studiu na FEK ZČU V Plzni   
pro akademický rok 2011/2012. 

Přítomno:  11 členů AS FEK 

Hlasování: 11 pro, 0 proti, zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení: 

AS FEK bere na vědomí záměr děkana FEK na obsazení funkce proděkana pro studijní 
záležitosti - místo Plzeň. 

Přítomno:  10 členů AS FEK 

Hlasování: 9 pro, 0 proti, zdrželi se 1 - Usnesení bylo přijato. 

 

Usnesení: 

AS FEK navrhuje na post předsedkyně AS FEK ZČU v Plzni PhDr. Věru Dvořákovou.  

Přítomno:  10 členů AS FEK 

Hlasování: 9 pro, 0 proti, zdrželi se 1 - Usnesení bylo přijato. 

 
V Plzni, 11. 10. 2010                                                                    Zapsala: Mgr. Radka Štruncová 


